·站式信心 回收服務

One-stop Reliable Recycling Service

GREEN COLLECT







環境保護署 Environmental Protection Depar

服務目的

Aims of the Service

環境保護署 (環保署) 於2022年中開始分階段於9區 (包括大埔、西貢、 中西區、東區、深水埗、荃灣、屯門、沙田、觀塘) 推行一項名為「綠綠收」 的一站式信心回收服務,由「綠在區區」營辦團體及環保署其他可回收物 收集服務承辦商(包括塑膠回收先導計劃、玻璃管理承辦商等)為登記 使用「綠綠收」服務的屋苑提供一站式服務,收集多種缺乏商業回收出 路的可回收物(包括塑膠、玻璃樽、小型電器、慳電膽及光管、充電池 及四電一腦等),再交由下游回收商作妥善處理,以協助參與的屋苑為 即將落實的都市固體廢物收費做好準備。

The Environmental Protection Department (EPD) has launched by phases a one-stop reliable recycling service called "GREEN COLLECT" for housing estates in 9 districts (namely Tai Po, Sai Kung, Central and Western, Eastern, Sham Shui Po, Tsuen Wan, Tuen Mun, Sha Tin and Kwun Tong) since mid 2022. Operators of GREEN@COMMUNITY and other EPD contractors of various recyclable collection programmes (including Plastic Recycling Pilot Scheme and Glass Management Contractors) provide one-stop collection service for various recyclables (including plastics, glass bottles, small electrical appliances, fluorescent lamps and tubes, rechargeable batteries and regulated electrical equipment) which are lack of commercial recycling outlet and deliver the collected recyclables to downstream recyclers for proper treatment, with a view to helping the participating housing estates to get prepared for the upcoming implementation of municipal solid waste charging.



服務特點

Characteristics of the Service

確保下游回收商 妥善處理回收物

Ensure proper treatment of the recyclables by the downstream recyclers



智能預約系統 提升回收效率

Enhance recycling efficiency by using smart booking system



協助屋苑 推行八式回收

Provide assistance to housing estates in collection of 8 types of recyclables



獎勵計劃 提升塑膠回收量

Commendation scheme for enhancing recycled plastics



客戶經理 提供回收支援

Recycling support provided by account manager



定期收集

Regular Collection



「綠在區區」 營辦團體及環保署的服務承辦商按預算回收量定期到參與的屋苑收集回收物。

Operators of GREEN@COMMUNITY and other EPD contractors will provide regular recyclable collection service to participating housing estates.

額外收集

Ad-hoc Collection



參與的屋苑會獲得專用二維碼。物管公司可掃描專用 二維碼填寫網上電子表格提出其它服務要求,包括額外 的回收物收集服務、申請回收桶或宣傳海報等。

Designated QR codes will be provided to participating housing estates. Property management companies can scan their designated QR codes and complete electronic form for requesting services, including ad-hoc collections of recyclables, application for recycling bins or publicity materials, etc.

屋苑配合

Housing Estates to Assist in

- 設置回收自助點 Set up Self-Service Recycling Kiosk
- 源頭減廢 乾淨回收 Waste Reduction at Source & Clean Recycling
- 增量重質 兩者兼得 Enhancement on both the Quality & Quantity of Recyclables
- 源頭分類 集中暫存
 Source Separation &
 Centralized Temporary Storage
- 5 宣傳教育雙管齊下 Publicity & Education



回收有賞

Incentive



(1)

乾淨回收塑膠

Clean Recycling of Plastics

2

獲取積分 Earn Points 3

→ 兌換獎賞 Redemption

of Gifts

為鼓勵參與屋苑提高回收物的質和量及做好乾淨回收,相關的持份者(例如物管公司或業委會等)可選擇參與環保署為「綠綠收」特設的獎勵計劃*。

To encourage participating housing estates to enhance both the quantity and quality of recyclables and carry out clean recycling properly, the relevant stakeholders (such as property management companies or owners' committees) will have the choice to join an incentive specifically set for the GREEN COLLECT by the EPD.

* 上述回收有賞專為「綠綠收」而設,並不適用於《綠綠賞 (電子) 積分計劃》。

The above incentive is set exclusively for GREEN COLLECT and not applicable to the GREEN\$

Electronic Participation Incentive Scheme.



了解更多關於「綠綠收」 Learn more about GREEN COLLECT